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RegioJet ukon čí 31. 1. 2017 prevádzku vlakov na trase Bratislava – 
Košice a spä ť 

  

Radim JAN ČURA: „C estujúci si ob ľúbili RegioJet, my sme si ich vážili a mali radi. O  to viac 
je nám to ľúto. Po zásahoch štátu sa na tejto trase žia ľ nemôže uživi ť viac dopravcov.“  

  

Vlakový dopravca RegioJet s ľútos ťou oznamuje, že 31. 1. 2017 ukon čí prevádzku expresných vlakov 
na linke Bratislava – Košice. Po politickom rozhodn utí opä ť zavies ť IC vlaky ZSSK žia ľ nie je na trhu 
kvôli cestovnému zadarmo v dotovaných rýchlikoch do statok platiacich cestujúcich na to, aby sa 
vedeli komer čné nedotované vlaky vo vnútroštátnej doprave na Slo vensku uživi ť. 

Trh kvôli zásahom štátu nefunguje štandardne a tam,  kde by mohli svoje služby zákazníkom ponúka ť 
pokojne aj traja alebo viac dopravcov, nie je možné  zdravo podnika ť. 

  

Hlavným impulzom bolo politické rozhodnutie urobené  na nátlak predsedu parlamentu a strany SNS 
Andreja DANKA znovu zavies ť štátne IC vlaky na trase Bratislava – Košice. To b olo spravené v 
situácii, ke ď viac ako polovica cestujúcich – najmä študenti a ž iaci – predtým zmizli do vlakov 
zadarmo. Žiadni noví cestujúci neprišli. Vlaky IC Z SSK iba vybrali časť z osekanej skupiny 
zákazníkov v najlukratívnejších ve ľkých staniciach. Dá sa to interpretova ť ako naplnenie oficiálne 
vysloveného želania predsedu SNS Andreja DANKA o to m, že RegioJet musí odís ť preč zo 
Slovenska.  

„20 rokov prevádzkovala ZSSK svoje IC vlaky vo vysokých stratách, hoci mala na trhu monopol, cestovné 
bolo vyššie a neexistovalo bezplatné cestovné v rýchlikoch. Teraz, keď  cestujúcich z komerčných vlakov 
vybrali rýchliky zadarmo, nie je možné predpokladať, že sa nové IC vlaky ZSSK dostanú do zisku. Okrem 
špičkových dní, ako sú piatky, nedele či vianočné sviatky, je ich kapacita nenaplnená a prevádzka stratová.  

Opätovným príchodom vlakov IC ZSSK sa RegioJetu zhoršila ekonomika. Dopyt cestujúcich nie je pre vlaky 
zadarmo mimo piatkov a nedieľ vysoký. Vyrovnanému hospodáreniu RegioJetu na trase Bratislava – Košice 
chýbalo po letnej úprave cien už len 10 % - a tých sme chceli dosiahnuť vďaka zavedeniu prípojných 
autobusov na východnom Slovensku. Keby Andrej DANKO nepresadil vlaky IC ZSSK, verili by sme, že sa 
ako úsporne hospodáriaci dopravca dostaneme v roku 2017 ekonomicky na nulu, čo by bolo úplne 
dostačujúce pre naše fungovanie na Slovensku," doplňuje Radim JANČURA. 

 

Riešením by bola zmena úhrady sociálnych zliav – št át by výrazne ušetril  

Situáciu by mohla vyriešiť iba zmena systému úhrady cestovného zadarmo tak, aby aj komerčné vlaky mali 
možnosť osloviť tých cestujúcich, ktorí aktuálne cestujú zadarmo. V prípade, že by štát komerčným 
dopravcom preplácal len polovicu z toho, čo hradí na kompenzáciu cestovného zdarma v dotovaných 
rýchlikoch, RegioJet by bol ochotný zaplatiť druhú polovicu z vlastného. V takomto prípade by mohli na trhu 
fungovať za rovnakých podmienok komerčné vlaky oboch dopravcov – RegioJet aj IC ZSSK.  

Štát by vďaka tomu ušetril až polovicu nákladov, ktoré v súčasnosti prepláca za cestovné zadarmo a študenti 
a ďalšie sociálne skupiny by mohli využívať bezplatné cestovné vo všetkých vlakoch bez rozdielu. Tento krok 
by okrem úspory na strane štátu znamenal aj prínos pre ekonomiku ZSSK a jej opätovne zavedené IC vlaky. 
RegioJet je určite pripravený o takomto variante ďalšieho postupu rokovať, čo deklaroval aj smerom k 
Ministerstvu dopravy. V takomto prípade by RegioJet zmenil svoje rozhodnutie a linku Bratislava – Košice by 
nerušil, resp. by ju opätovne zaviedol. 

Komerčné vlaky sú pre štát výhodné aj tým, že za ich prevádzku nemusí na rozdiel od rýchlikov platiť 
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dopravcovi jediný cent dotácií, nakoľko ich dopravcovia prevádzkujú čisto na vlastné riziko.  

Poďakovanie zákazníkom  

„Odchod nás mrzí predovšetkým kvôli našim zákazníkom, ktorým už žiaľ nebudeme môcť ponúkať naše 
služby na trase z Bratislavy do Košíc,“ hovorí Radim JANČURA, majiteľ spoločnosti RegioJet a dodáva: 
„Cestujúci si obľúbili RegioJet, my sme si ich vážili a mali radi. O to viac je nám to ľúto. 

„Ďakujeme všetkým zákazníkom, ktorí s nami na linke Bratislava – Košice cestovali a fanúšikom za ich 
priazeň a podporu. Veríme, že aj po 31. 1. 2017 budú uprednostňovať služby RegioJetu, aj keď na iných 
linkách. Milí zákazníci, ďakujeme vám za všetko, vážime si vašu priaze ň, bolo nám s vami dobre! “ 
doplnil za celý tím RegioJetu Radim JANČURA. 

  

ZSSK by mala upravi ť cestovný poriadok IC vlakov a doplni ť ďalšie zastávky  

V tomto okamihu ide o cestujúcich, ktorí musia byť zmenami zasiahnutí čo najmenej, a preto sa RegioJet 
rozhodol odísť z trasy Bratislava – Košice až na konci januára po sviatkoch, keď už necestuje toľko ľudí. V 
súvislosti s tým veríme, že ZSSK začne ihneď pracovať na úpravách cestovných poriadkov tak, aby jej IC 
vlaky nezastavovali len v niektorých lukratívnych staniciach, ale obslúžili tiež Trenčín, Ružomberok, 
Liptovský Mikuláš a ďalšie významné centrá na trase Bratislava – Košice. 

 

Ako prioritu riešime aj budúcnos ť desiatok zamestnancov  

Celá situácia nás veľmi mrzí tiež s ohľadom na našich zamestnancov, ktorí momentálne poskytujú služby 
zákazníkom vo vlakoch na trase Bratislava – Košice. Riešenie ich budúcnosti je pre RegioJet v súčasnosti 
jednou z najvážnejších priorít, ktorou sa firma zaoberá. Ide pritom o približne stovku zamestnancov, ktorí sú 
spojení s prevádzkou vlakov na trase Bratislava – Košice. Absolútnej väčšine zamestnancov, ktorej sa 
dotknú chystané zmeny, ponúkne RegioJet ďalšiu možnosť zamestnania sa v rámci celej skupiny RegioJet 
na Slovensku a v ČR. 

 
Ostatných liniek sa odchod RegioJetu nedotkne  
Ukončenie prevádzky žltých expresov na trase Bratislava – Košice k 31. 1. 2017 sa žiadnym spôsobom 
nedotkne ostatných liniek a aktivít RegioJetu na Slovensku. RegioJet naopak plánuje ďalší rozvoj vlakov z 
východného Slovenska cez Ostravu do Prahy a rovnako tak na novej trase Bratislava – Brno – Praha. S 
ďalším rozvojom ráta RegioJet aj v prípade autobusových liniek spájajúcich Bratislavu s Viedňou, Nitrou, 
Banskou Bystricou a ďalšími mestami v susedných krajinách. 


